
Załącznik nr 1  

                  do Protokołu Nr XII/2025  

                  z sesji Rady Miejskiej    

                 w dniu 24.04.2025 r.  

 

Hejnał Miasta Środa Wielkopolska (dźwięk hejnału) 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz. Dziękuję, proszę spocząć. 1/ 

Otwieram XII sesję Rady Miejskiej w Środzie Wielkopolskiej. Zgodnie z przepisami RODO 

informuję, że nasze obrady są transmitowane i jednocześnie nagrywane, co oznacza, że 

wszyscy zgromadzeni na sali wyrażamy na to zgodę. Witam serdecznie Pana Burmistrza, 

witam Zastępców Pana Burmistrza, witam Pana Skarbnika, Panią Sekretarz wraz z 

naczelnikami, kierownikami i pracownikami Urzędu Miejskiego. Witam prezesów, 

dyrektorów jednostek podległych. Witam sołtysów. Witam wszystkich obecnych na sali 

jeszcze raz, ale także przede wszystkim witam Panie i Panów radnych, a także tych, którzy 

oglądają nas za pomocą Internetu. Drodzy Państwo, dziś dotarła do nas bardzo smutna 

wiadomość, że podczas rutynowej wycinki drzew stracił życie pracownik Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Środzie. W tym tygodniu również pożegnaliśmy wieloletnią 

pracownicę Urzędu Miejskiego, panią Elżbietę Marcinkowską. Dlatego proponuję uczcić te 

dwie osoby minutą ciszy. (wszyscy powstali i uczcili minutą ciszy pamięć wymienionych 

wcześniej osób) Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Wullert Drodzy Państwo 

przechodzimy teraz do punktu 2/, a mianowicie Stwierdzenie prawomocności obrad. Proszę o 

zaznaczenie w systemie swojej obecności, ale także wpisanie się na listę obecnych radnych na 

dzisiejszej sesji. Pan Maciej Norkiewicz? Jest obecny. Pan Sylwester Stachowiak? Łukasz 

Korcz i Małgorzata Wiśniewska-Zabłocka są dzisiaj nieobecni. Dlatego na podstawie listy 

obecności stwierdzam, że w dzisiejszych obradach uczestniczy więcej niż połowa radnych, 

dlatego Rada Miejska jest władna podejmować prawomocne decyzje. Drodzy Państwo, 

przechodzimy zatem do punktu 3/ Przyjęcie porządku obrad. I tutaj do zaproponowanego 

wcześniej porządku obrad proponuje się wprowadzić uchwały od numeru 8 do numeru 17, 

przy czym projekt uchwały o numerze roboczym 17 proponuję, aby rozpatrzyć jako pierwszy. 

W związku z tym ulegnie zmianie numeracja kolejnych projektów uchwał. I czy do tego 

porządku obrad są jakieś pytania bądź uwagi? Nie widzę, zatem proponuję zatwierdzić ten 

porządek. Kto z pań i panów jest „za”? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 19 głosach 

„za” porządek obrad został przyjęty. Przechodzimy zatem do punktu 4/ Przyjęcie protokołu 

numer XI z poprzedniej sesji. Czy do tego protokołu macie państwo uwagi bądź pytania? Nie 

widzę, zatem proponuję protokół przyjąć. Kto z pań i panów radnych jest „za”? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 19 głosach „za” protokół został przyjęty. Przechodzimy 

zatem do punktu 5/ Informacje Przewodniczącego Rady. W dniu 28 marca bieżące roku 

wpłynęła petycja rodziców dzieci uczących się pływać w sprawie przywrócenia możliwości 

korzystania z obiektu Pływania Miejskiej w Środzie Wielkopolskim instruktorowi pływania 

panu M W. Z uwagi na fakt, iż petycja nie spełniała wymogów, o których mowa w artykule 4 

ustęp 2 punkt 1 i 2 ustawy o petycjach pozostawiono ją bez rozpatrzenia. W dniu dzisiejszym 

ponownie wpłynęła petycja rodziców dzieci uczących się pływać u pana M.W w tej sprawie, 

jednakże w petycji nie wskazano osoby reprezentującej podmiot wnoszący petycję. W dniu 3 

kwietnia bieżącego roku wpłynął wniosek mieszkańców Zielnik kierowany do Komisji 

Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury z prośbą o wykonanie odcinka nawierzchni drogi z 

tłucznia w miejsce dotychczasowego utwardzenia ziemią. Przedmiotowy wniosek przekazano 

Dyrektorowi Zakładu Gospodarki Komunalnej w Środzie Wielkopolskim z prośbą o 

realizację oraz informację o sposobie załatwienia sprawy. W dniu 17 kwietnia bieżącego roku 

wpłynął wniosek Zarządu Klubu Sportowego Polonia Środa Wielkopolska oraz całej 
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społeczności Klubu o zbudowanie na terenie miasta pełnowymiarowego boiska piłkarskiego 

ze sztuczną nawierzchnią na terenie gminnym, to jest głównym boisku Centrum 

Treningowego przy ulicy Sportowej 12 w Środzie Wielkopolskiej. Ponadto w dniu 

dzisiejszym wpłynął wniosek Stowarzyszenia Szkółka Piłkarska Golf w tej samej sprawie. W 

dniu 22 kwietnia bieżącego roku wpłynęła uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu z dnia 18 kwietnia bieżącego roku wyrażająca pozytywną opinię o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Gminy Środa Wielkopolska za 2024 rok wraz z informacją o stanie 

mienia jednostki i objaśnieniami. W dniu dzisiejszym wpłynęła uchwała Kolegium RIO w 

Poznaniu stwierdzająca nieistotne naruszenie przepisów prawa w uchwale numer 

XI/148/2025 Rady Miejskiej z dnia 27 marca bieżącego roku zmieniającej tegoroczny budżet. 

Przypominam państwu radnym o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych wraz z 

zeznaniem podatkowym PIT za rok 2024 w dwóch egzemplarzach w terminie do 30 kwietnia 

bieżącego roku. Przypominam również Przewodniczącym Komisji o przygotowaniu planów 

pracy Komisji na rok bieżący. Dotyczy to Komisji, które nie złożyły jeszcze takich planów. 

Zapraszam wszystkich Państwa do udziału w wydarzeniach zaplanowanych podczas 

zbliżającej się Majówki. Drodzy Państwo, przechodzimy teraz do punktu 6/ Rozpatrzenie 

projektów uchwał. I tak uchwała o numerze roboczym 1/ w sprawie wyrażenia zgody na 

przyjęcie dofinansowania z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej dla projektu „Opracowanie Miejskiego Planu Adaptacji do zmian klimatu dla Miasta 

Środa Wielkopolska”. Drodzy Państwo, ta uchwała pojawiła się w systemie dzisiaj i na prośbę 

Sekretarz Miasta pani Sylwii Marchwińskiej, przesunęliśmy ją z punktu ostatniego, czyli z 17 

na punkt 1, ponieważ pani Sylwia będzie dzisiaj obecna do godziny 16 na dzisiejszym 

posiedzeniu, podczas dzisiejszej sesji. Przepraszam bardzo. Dlatego jeśli macie Państwo 

pytania w sprawie tej uchwały to proszę zadać je teraz. Nie widzę. Zatem przechodzimy do 

procedury głosowania. Kto z pań i panów radnych jest „za”? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Pani Agnieszka Ożga jest również „za”. Także przy 19 głosach „za” uchwała 

została podjęta. Uchwała o numerze roboczym 2/ zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Środa Wielkopolska na rok 2025. I czy tu w tym punkcie macie państwo 

jakieś pytania, bądź uwagi? Oczywiście ta uchwała jest również tutaj w systemie z 

autopoprawką i czy do tych dwóch rzeczy, czyli do autopoprawki, czy do uchwały, macie 

Państwo pytania? Przepraszam za dzisiejsze zdenerwowanie, ale myślę, że ta sytuacja z 

początku trochę sprawia, że gdzieś trzęsie mi się głos. Natomiast wracając do pytania, nie 

widzę zgłoszenia, także proponuję przejść do procedury głosowania. Kto z pań i panów 

radnych jest „za”? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Pani Bogusława Deiksler?  

Radna Bogusława Deiksler. Jestem „za”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz. Pan Wojciech Ziętkowski „za”. 

Dziękuję. Przy 19 głosach „za” uchwała została podjęta. Uchwała o numerze roboczym 3/ 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Miasta i Gminy 

Środa Wielkopolska wraz z autopoprawką. I czy w tym punkcie macie państwo jakieś pytania 

bądź uwagi? Nie widzę, zatem proponuję przejść do procedury głosowania. Kto z pań i 

panów radnych jest „za”? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 19 głosach „za” uchwała 

została podjęta. Uchwała o numerze roboczym 4/ w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej 

wykonania odwodnienia oraz naprawy dróg w Brodowie. I czy do tej uchwały macie państwo 

pytania bądź uwagi? Nie widzę. Przechodzimy do procedury głosowania. Kto z pań i panów 

radnych jest „za”? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 19 głosach „za” uchwała 

została podjęta. Przechodzimy do uchwały o numerze roboczym 5/ w sprawie rozpatrzenia 

petycji dotyczącej wsparcia w walce o przyszłość Poczty Polskiej. Czy do tej uchwały macie 

państwo pytania bądź uwagi? Nie widzę. Proponuję przejść do procedury głosowania. Kto z 

pań i panów radnych jest „za”? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 16 głosach „za” i 3 

wstrzymujących uchwała została podjęta. Przechodzimy do uchwały o numerze roboczym 6/ 
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w sprawie rozpatrzenia petycji o wyrażenie zdecydowanego sprzeciwu wobec pogłębiającej 

się zapaści w polskich sądach powszechnych. I czy do tej uchwały są jakieś pytania bądź 

uwagi? Nie widzę, zatem proponuję przejść do procedury głosowania. Kto z pań i panów 

radnych jest „za”? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 14 głosach za i 5 

wstrzymujących uchwała została podjęta. Uchwała o numerze roboczym 7/ w sprawie 

nadania nazw ulicom w mieście Środę Wielkopolska (przedłużenie ulicy Dywizjonu 303 oraz 

porucznika Ludwika Witolda Paszkiewicza). Czy do tej uchwały są jakieś pytania bądź 

uwagi? Nie widzę. Przechodzimy do procedury głosowania. Kto z pań i panów radnych jest 

„za”? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 19 głosach „za” uchwała została podjęta. 

Uchwała o numerze roboczym 8/ w sprawie nadania nazw ulicą w miejscowości Brodowo 

gmina Środa Wielkopolska (ulica Piękna i ulica Urocza). Czy do tej uchwały macie państwo 

pytania bądź uwagi? Nie widzę. Przechodzimy do procedury głosowania. Kto z pań i panów 

radnych jest „za”? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 19 głosach „za” uchwała 

została podjęta. Uchwała o numerze roboczym 9/ zmieniająca uchwałę w sprawie 

przystąpienia do Stowarzyszenia pod nazwą „Wielkopolski Ośrodek Kształcenia i Studiów 

Samorządowych”. I czy do tej uchwały są jakieś pytania bądź uwagi? Nie widzę, zatem 

przechodzimy do procedury głosowania. Kto z pań i panów radnych jest „za”? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 19 głosach „za” uchwała została podjęta. Uchwała o 

numerze roboczym 10/ zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminów korzystania z 

obiektów sportowo-rekreacyjnych Gminy Środa Wielkopolska. I czy do tej uchwały macie 

państwo pytania bądź uwagi? Nie widzę, zatem proponuję przejść do procedury głosowania. 

Kto z pań i panów radnych jest „za”? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 19 głosach 

„za” uchwała została podjęta. Uchwała o numerze roboczym 11/ w sprawie wyrażenia zgody 

na ustanowienie służebności gruntowej na części nieruchomości stanowiącej własność gminy 

Środa Wielkopolska. Czy do tej uchwały są jakieś pytania bądź uwagi? Nie widzę. 

Przechodzimy do procedury głosowania. Kto z pań i panów radnych jest „za”? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 19 głosach „za” uchwała została podjęta. Uchwała o 

numerze roboczym 12/ w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego i 

umieszczenie infrastruktury technicznej na drogach gminnych, których zarządcą jest gmina 

Środa Wielkopolska. I czy w tym punkcie są jakieś pytania bądź uwagi? Nie widzę. 

Przechodzimy do procedury głosowania. Kto z pań i panów radnych jest „za”? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Przy 19 głosach „za” uchwała została podjęta. 

Uchwała o numerze roboczym 13/ w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w Środzie Wielkopolskiej w 

rejonie ulicy Topolskiej i ulicy Bukowej. Czy do tej uchwały są jakieś pytania bądź uwagi? 

Nie widzę. Przechodzimy do procedury głosowania. Kto z pań i panów radnych jest „za”? 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 19 głosach 'za' uchwała została podjęta. Uchwała 

na merze roboczym 14/ w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w Środzie Wielkopolskiej przy ulicy 

Zaniemyskiej. Czy do tej uchwały są jakieś pytania bądź uwagi? Nie widzę, zatem 

przechodzimy do procedury głosowania. Kto z pań i panów radnych jest „za”? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 19 głosach „za” uchwała została podjęta. Uchwała o 

numerze roboczym 15/ w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym 

dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy tych samych części nieruchomości położonych w 

miejscowości Środa Wielkopolska. Czy do tej uchwały macie państwo jakieś pytania bądź 

uwagi? Nie widzę. Przechodzimy do procedury głosowania. Kto z pań i panów radnych jest 

„za”? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Jacek Januszkiewicz? Dziękuję. Przy 19 głosach 

„za” uchwała została podjęta. Uchwała o numerze roboczym 16/ w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie z dotychczasowymi najemcami, dotychczasowymi dzierżawcami i 

dotychczasowym biorącym w użyczenie kolejnych umów najmu, umów dzierżawy oraz 
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kolejnej umowy użyczenia tych samych nieruchomości bądź części nieruchomości 

położonych w miejscowościach Środa Wielkopolska, Szlachcin, Słupia Wielka. Czy do tej 

uchwały macie państwo pytania bądź uwagi? Nie widzę. Przechodzimy do procedury 

głosowania. Kto z pań i panów radnych jest „za”? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 

19 głosach „za” uchwała została podjęta. Uchwała o numerze roboczym 17/ w sprawie 

udzielenia w 2025 roku dotacji z budżetu gminy Środa Wielkopolska z przeznaczeniem na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane obiektów wpisanych do rejestru 

zabytków zlokalizowanych na terenie gminy Środa Wielkopolska. I czy do tej uchwały są 

jakieś pytania bądź uwagi? Nie widzę. Przechodzimy do procedury głosowania. Kto z pań i 

panów radnych jest „za”? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Przy 17 głosach 

„za” i 2 'wstrzymujących' uchwała została podjęta. Przechodzimy teraz do kolejnego punktu z 

porządku obrad, a mianowicie 7/ Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Środa 

Wielkopolska w okresie międzysesyjnym. I czy w tym punkcie macie państwo jakieś pytania 

bądź uwagi? Nie widzę. Przechodzimy do kolejnego punktu 8/ Interpelacje i zapytania 

radnych. I chciałbym zapytać, czy macie państwo, kto z państwa chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nie widzę zgłoszenia. Drodzy Państwo, w dniu 23 kwietnia bieżącego roku 

wpłynęła interpelacja radnego Wojciecha Ziętkowskiego dotycząca przedstawienia w formie 

pisemnej kosztów funkcjonowania oraz uzyskanych przychodów kompleksu sportowego 

składającego się z budynku Stadionu Średzkiego oraz murawy nowego Stadionu Średzkiego 

w okresie od 1 października 2024 roku do 31 marca 2025 roku. oraz podanie liczby 

zatrudnionych osób w Zakładzie Gospodarki Komunalnej pracujących na obiekcie Stadionu z 

sumaryczną wartością kosztów pracowniczych brutto w wyżej w wymienionym okresie. 

Przedmiotowa interpelacja zostanie przekazana Burmistrzowi Miasta z prośbą o udzielenie 

radnemu odpowiedzi. Drodzy Państwo przechodzimy teraz do punktu 9/ Odpowiedzi na 

interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. I tutaj nie mamy żadnej odpowiedzi. 

Przechodzimy zatem do kolejnego punktu 10/ Wolne głosy. I widzę, że w systemie zgłosiła 

się pierwsza osoba. Pan Mateusz Czaplicki. Proszę bardzo. 

Radny Mateusz Czaplicki. Panie Burmistrzu, Państwo Burmistrzowie, Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado. Ja na początku chcę powiedzieć, że mną także wstrząsnęła 

bardzo informacja o tragicznym wypadku, który dzisiaj miał miejsce z udziałem pracownika 

Zakładu Gospodarki Komunalnej. Chciałem rodzinie przekazać moje kondolencje. 

Pracownicy naszego miasta są osobami, które na co dzień dbają o porządek, o 

funkcjonowanie naszego miasta, o to, żeby nam wszystkim żyło się tutaj lepiej i myślę, że my 

wszyscy jak tutaj siedzimy, jako samorządowcy jesteśmy bardzo głęboko tym wydarzeniem 

poruszeni. Chciałem w tej części sesji zabrać głos w sprawie jeszcze nierozstrzygniętego 

przetargu na budowę lodowiska przy ulicy Sportowej, ponieważ jest to bardzo duża 

inwestycja. Najtańsza oferta, która wpłynęła w tym przetargu oscyluje na kwotę blisko 8,2 

miliona złotych i przy tak dużych wydatkach ważne jest, aby każdy aspekt takiej inwestycji 

był dobrze przemyślany, by służył mieszkańcom i byśmy mieli poczucie dobrze wydanych 

pieniędzy. Ja interesując się kwestią budowy obiektów sportowych, będąc uczestnikiem 

jednej konferencji dotyczącej utrzymania obiektów sportowych, zasięgnąłem języka jak takie 

podobne obiekty funkcjonują w miastach sąsiedzkich, w Kostrzynie, Jarocinie i chciałem tutaj 

na forum podzielić się z Państwem tymi informacjami, które uzyskałem, aby no też jeszcze 

przed rozstrzygnięciem przetargu zastanowić się, ponownie pochylić się nad tym, jak ten 

obiekt ma funkcjonować, być może wywołać jakąś dyskusję, być może też zachęcić do 

zastanowienia się nad tą sprawą. W jednym i w drugim przypadku, w jednym i drugim 

mieście usłyszałem, że funkcja rolkowiska w hali lodowiska latem nie do końca się sprawdza. 

Jest to rozwiązanie, które nie cieszy się dużą popularnością wśród mieszkańców tych miast. 

Raczej mieszkańcy, jeżeli już jeżdżą na rolkach, to nie pod dachem, raczej na zewnątrz i 

zarządcy tamtych lodowisk szukają innych pomysłów jak wykorzystywać ten obiekt. A 
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mówię o tym dlatego, ponieważ w naszym przetargu także zapisaliśmy, że hala lodowiska 

latem powinna taką funkcję spełniać. Natomiast ja myślę, że powinniśmy w związku z tym 

czerpać z doświadczeń naszych sąsiadów i zastanowić się jeszcze przed zaprojektowaniem, 

bo lodowisko ma powstać w ramach procedury „Zaprojektuj i wybuduj”, jak będziemy 

wykorzystywać ten obiekt właśnie w okresie poza zimowym, w okresie letnim. W Kostrzynie 

i Jarocinie próbuje się z torem gokartowym, z koncertami, z parkiem trampolin. Wydaje mi 

się, że dobrym rozwiązaniem u nas byłoby, żeby tam w okresie letnim powstała powierzchnia 

pozwalająca na uprawianie różnych sportów. Ja to też widzę właśnie po tym, jak funkcjonuje 

obiekt przy ulicy Sportowej 12, gdzie po pierwsze jest wiele zapytań od mieszkańców o 

dostępność takiego obiektu, gdzie można nawet być może przyjść z ulicy i korzystać, 

uprawiać sport, a po drugie na przykład widzę duże zainteresowanie różnych grup siatkarzy, 

takich prywatnych, oddolnych, które się organizują, które są zainteresowane korzystaniem 

obecnie z hali sportowej. I być może właśnie to jest dobry kierunek, czyli wykorzystanie 

latem w postaci takiej… takiej nawierzchni uniwersalnej, na której można uprawiać różne 

sporty. Być może także i zorganizować rolkowisko, nie mówię, że nie, ale także zadbać o to, 

żeby ta nawierzchnia była bardziej uniwersalna, żeby spełniała różne funkcje i możliwie jak 

najlepiej służyła mieszkańcom. To tyle co chciałem w tym temacie powiedzieć, chciałem się 

podzielić moimi spostrzeżeniami, moimi rozmowami z zarządcami obiektów, z 

samorządowcami z innych miast. No i mam nadzieję, że ten obiekt będzie nam służył jak 

najlepiej, a przed realizacją tego abyśmy jak najlepiej się zastanowili nad jego 

przeznaczeniem. Dziękuję uprzejmie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz. O głos prosił Pan Burmistrz Piotr 

Mieloch. Proszę bardzo. 

Burmistrz Miasta Piotr Mieloch. Panie Przewodniczący, panie i panowie radni, szanowni 

państwo. Panie radny wiem, że nie było żadnego pytania, ale myślę, że też powinienem się 

odnieść do tej kwestii, o której pan przed chwilą mówił, czyli o budowie hali, w której będzie 

się mieściło w przyszłości lodowisko. Otóż nazwa zadania to jest „Lodowisko- rolkowisko”, 

natomiast ta nazwa zadania nie wyklucza absolutnie uprawiania innych dyscyplin sportów w 

tej hali. Właśnie o to chodzi, że hala ma o tyle więcej zalet od powiedzmy takiego namiotu, 

który dotychczas funkcjonował, że po pierwsze zdecydowanie lepiej utrzymuje chłód. Jeśli 

chodzi o funkcjonowanie tego lodowiska, będzie można wydłużyć jego czasookres 

użytkowania, ponieważ zastosowane nowoczesne technologie, które właśnie w tym obiekcie 

się znajdą, one pozwolą na to, że to lodowisko będzie mogło funkcjonować dłużej. W tym 

roku, bo poprosiłem o takie dane panią Prezes Marusik, z lodowiska przez okres dwóch 

miesięcy, Szanowni Państwo, skorzystało kilkanaście tysięcy osób. Czyli mieliśmy jakby 

sprzedaż biletów na takim poziomie. Oczywiście lodowisko trzeba było zbudować i je 

rozebrać, więc trzeba mieć tą świadomość, że po prostu ono się nam do końca nie 

zbilansowało, no bo to był jakby taki gest w stronę mieszkańców, którzy bardzo naciskali też 

na nas, żebyśmy jednak tego rodzaju obiekt w tym roku postawili. No i to się udało. Obiekt 

jakby ruszył i te dwa miesiące funkcjonował. Natomiast właśnie zaletą jakby obiektów w 

halach o stałej konstrukcji jest to, że zdecydowanie zmniejszają się koszty użytkowania tych 

obiektów, a z kolei w tym okresie takim przejściowym, bo tutaj też czytałem gdzieś tam na 

Facebooku powiedzmy takie, takie wypowiedzi, że kto latem będzie korzystał z tego obiektu i 

tak dalej i tak dalej, ale my w Polsce lata tak naprawdę mamy trzy miesiące, a potem są dwa 

okresy przejściowe, w których aura jest nieprzewidywalna i bardzo często pada deszcz, jest 

zimno, wieje i sportów jakby na dworze nie można żadnych uprawiać praktycznie. No można 

oczywiście, ale jest to zdecydowanie bardziej uciążliwe. I taka jest też jakby rola tego obiektu 

wielofunkcyjnego, który ma tam powstać, że właśnie ta nawierzchnia, która tam będzie, ona 

ma po prostu być taką nawierzchnią, no powiedzmy wielofunkcyjną. Natomiast też trzeba 

mieć świadomość, no nie będzie to parkiet, tak, nie będzie to wylewka gumowa, tak jak w 
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przypadku hal sportowych, ponieważ po prostu te technologie nie dadzą rady się zachowywać 

prawidłowo w takim systemie rozmrażania i mrożenia z powrotem, no bo docelowo cały czas 

mówimy o tym, że będzie to lodowisko. To nie jest jedyna rzecz, która się zadzieje w tym 

miejscu, bo jak państwo doskonale wiecie i wszyscy, którzy w tym rejonie spacerują czy 

jeżdżą na rowerach, wiedzą doskonale, że ten teren wymaga jakby takiej gruntownej 

rewitalizacji. Mówię o tym terenie tak zwanym przykolejkowym. Tam na dzień dzisiejszy no 

można powiedzieć, jest to miejsce takie dosyć słabo zadbane. Jest problem jakby z tym 

przejściem. My oczywiście tam już pewne prace poczyniliśmy, bo to przejście na PKP zostało 

doświetlone, został tam dołożony chodnik, był wyremontowany też ten chodnik. Natomiast 

cały czas to miejsce, patrząc z punktu widzenia korzystających ze średzkiej kolejki osób, jest 

nadal mało atrakcyjne i to miejsce chcemy uatrakcyjnić. Ono kiedyś, nie wiem, dla takich 

średzian, którzy tutaj żyją od lat, to wiedzą doskonale jak to kiedyś wyglądało. Tam była taka 

mini stacyjka w wagonie. Miejsce wyglądało bardziej atrakcyjnie niż dzisiaj, tak szczerze 

mówiąc. Natomiast ta rewitalizacja i ta budowa jakby tego lodowiska spowoduje, że ten cały 

teren zostanie odsłonięty i będzie na pewno bardziej atrakcyjny też dla turystów, o których 

nam chodzi, bo kolejka to jest głównie obiekt, który jest wykorzystywany przez turystów. I 

wiele się mówi o tym, że turyści przyjeżdżający do miasta, tak naprawdę oni generują ten 

ruch w restauracjach i w innego rodzaju obiektach użyteczności publicznej, bo na nich nam 

najbardziej zależy. A żeby turyści przyjeżdżali, musimy cały czas dbać o te miejsca, do 

których oni chcą przyjeżdżać. I tak jak lodowisko, tak jak Państwu tu mówiłem, kilkanaście 

tysięcy wejść na lodowisko, ale z kolejki skorzystało jeszcze więcej osób i to są osoby 

głównie z zewnątrz. Jeżeli chcemy uatrakcyjniać tą naszą ofertę, ściągać ludzi z zewnątrz, 

tych tak zwanych turystów jednodniowych, bo na razie o nich nam chodzi, musimy o te 

miejsca zadbać i ta inwestycja będzie również zakładała rozwiązania, które mają jakby 

wygenerować powiedzmy też ten ruch turystyczny. Już dziś też, wracając jakby do tematu 

lodowiska, na nasze lodowisko przyjeżdża sporo osób z zewnątrz, a myślę, że jak będzie to 

lodowisko takie profesjonalne, przykryte halą, dłużej działające, to tych wejść będzie jeszcze 

więcej. Takie założenia przyjęliśmy i tutaj jakby się zgadzamy w pełni, że ta 

wielofunkcyjność tego obiektu jest ważna, ponieważ no ona nam pozwoli jakby 

zagospodarować ten obiekt również w tych okresach takich powiedzmy przejściowych. Nic 

nie stoi na przeszkodzie, żeby też pojawiły się tam właśnie różnego rodzaju imprezy dla 

dzieci, dla młodzieży, mogą się pojawiać dmuchańce w tych okresach takich przejściowych, 

różne jakieś inne elementy, które po prostu uatrakcyjnią to miejsce. Myślę, że też warte 

podkreślenia jest to, że jednak mimo wszystko no jest tam dosyć spore dofinansowanie i to 

dofinansowanie pozwoli nam w ogóle jakby realizować tą inwestycję i myśleć o tej 

inwestycji. Nie na wszystkie obiekty, które byśmy chcieli, takie dofinansowania zewnętrzne 

w tej chwili są. Natomiast myślę, że pozyskanie tego dofinansowania no w dużej mierze 

jakby odciąża Gminę i pozwoli przygotować obiekt, który będzie obiektem, tak jak 

powiedziałem, no takim wielofunkcyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz. Dziękuję. Mateusz Czaplicki ad 

vocem. 

Radny Mateusz Czaplicki. Dziękuję uprzejmie Panie Burmistrzu za wyczerpującą 

odpowiedź, ale w takim razie zadam pytanie. Bardzo się cieszę, że zgadzamy się w temacie 

uniwersalności tej nawierzchni, ale chciałem zapytać w związku z tym, czy dzisiaj już wiemy 

jaka nawierzchnia tam się pojawi, bo ja też mówię o tej uniwersalności, ale jest tak, że różne 

rodzaje nawierzchni sprawdzają się lepiej w różnych dyscyplinach. Na przykład teraz 

popularnym takim nowym rozwiązaniem jest nawierzchnia EPDM, która się bardzo fajnie 

sprawdza w tych popularnych sportach typu piłka nożna, koszykówka, siatkówka. 

Nawierzchnia poliuretanowa bardziej się powiedzmy sprawdza przy badmintonie, gdzie też 

wiem, że w Jarocinie niezbyt ta dyscyplina się cieszyła popularnością i raczej wycofano się z 
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tego pomysłu. A z drugiej strony trwa procedura przetargowa, i jeżeli oferenci składają oferty, 

no to rozumiem, że też w oparciu o jakąś kalkulację, zakładając, że konkretną nawierzchnię 

tam położą. Więc czy wiadomo, jaka nawierzchnia się pojawi w hali lodowiska? 

Burmistrz Miasta Piotr Mieloch. Poproszę Pana Naczelnika Orłowskiego o jakby 

odpowiedź na to pytanie. Natomiast no chciałbym powiedzieć tutaj jedno zdanie, że rodzaj 

nawierzchni ogranicza tutaj w dużej mierze kwestia tego, że jest to lodowisko. Mówimy o 

czymś, co jednak się zamraża, rozmraża, zamraża, rozmraża i każdy rodzaj nawierzchni nie 

może być tam zastosowany. 

Michał Orłowski - Naczelnik Wydziału Inwestycji i Zamówień. Szanowni Państwo, tu 

właśnie już Burmistrz odpowiedział na to pytanie. Z uwagi jednak na charakter obiektu oraz 

na fizykę materiałów, które mogą tam być zastosowane, jest przewidziany właśnie tutaj 

materiał, który będzie odporny na rozmrażanie i zamrażanie, czyli na ściskanie i na inne tutaj 

prawa związane z fizyką materiałów. Także na dzień dzisiejszy przewidujemy tam właśnie 

taki materiał, który będzie na zasadzie betonu uszlachetnionego. I tyle mogę na dzisiaj 

powiedzieć. Ważne jest to, że ma być to materiał, który będzie fizycznie podatny na różne 

wahania temperatur, które są właściwie odnośnie charakteru tego budynku tam wskazane. Co 

do tematu dyskusji, możemy przyjąć tutaj taką sytuację, że biorąc pod uwagę dobre 

doświadczenia chociażby z hali w Brodowie, gdzie przyjęliśmy tam pewne rozwiązania na 

zasadzie zabezpieczenia tutaj istniejącej posadzki sportowej dla innych imprez, być może w 

toku tej dyskusji, która tutaj pewnie będzie trwała jeszcze, patrzmy, że temat jest otwarty 

dzisiaj jeszcze, gdyż tak jak Pan powiedział, jest to procedura „Zaprojektuj i wybuduj”. 

Można też przyjąć jeszcze jakiekolwiek rozwiązania, żeby na tą naszą już projektowaną 

posadzkę przygotować jakiekolwiek inne powłoki, inne rolkowane czy też nierolkowane 

materiały, które będą mogły służyć też również innym dyscyplinom. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz. Dziękuję bardzo. Kolejne zgłoszenie 

to pan Grzegorz Budasz. 

Radny Grzegorz Budasz. Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Pani Burmistrz, Wysoka 

Rado, Szanowni Państwo. Może do Pana Michała, ale nie wiem, no może Pan Burmistrz mi 

odpowie. Bo rozmawiamy o hali, a może nie doczytałem, ale chciałbym wiedzieć gabaryty tej 

hali, jaka ona jest duża, ile metrów kwadratowych, jaka wysoka i czy jest z naszej strony 

jakaś komisja, która po prostu te wszystkie warunki techniczne, które są, to ona 

zaakceptowała i czy to wszystko o czym my tutaj mówimy zaś później nie będzie na 

przykład, że tylko będzie jednak służyć jednej dyscyplinie, nie. Bo wielkość hali ma 

znaczenie, wysokość też ma znaczenie, bo do rolkowiska niekoniecznie, ale do innych 

dyscyplin już tak. I teraz Panie Burmistrzu „Zaprojektuj i zrób”, w porządku, ale ta firma, 

która zaprojektuje i zrobi, no to też musi spełniać pewne warunki, które są, czyli wysokość, 

metry kwadratowe i ile my dostaniemy dofinansowania na ten obiekt. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz. Pan Burmistrz Piotr Mieloch. Proszę 

bardzo. 

Burmistrz Miasta Piotr Mieloch. Panie Przewodniczący, panie i panowie radni, Szanowni 

Państwo. Tak jak powiedziałem, główną jakby funkcją tego obiektu jest lodowisko. Państwo 

doskonale wiecie, że aby utrzymać temperaturę potrzebujemy energii. Energia to jest dzisiaj 

słowo kluczowe i to nie chodzi tylko o obiekty użyteczności publicznej, ale w ogóle o firmy, 

o fabryki różnego rodzaju i tak dalej. To jest sprawa kluczowa. My ograniczając to zużycie 

energii musimy wziąć pod uwagę parametry techniczne tej hali, czyli wysokość, kubaturę i 

tak dalej. Im większa kubatura, tym więcej energii, tym będzie trudniej utrzymać ujemną 

temperaturę i tak dalej i tak dalej. Na tym to polega. To jest obiekt tak jak powiedziałem 

głównie służący, czy tą główną funkcją tego obiektu jest lodowisko. Natomiast wszystkie inne 

dyscypliny, które będą mogły po prostu tam się pod dachem znaleźć oczywiście one będą 

ułomne tak, bo wiemy, my kiedyś też graliśmy powiedzmy nie wiem w tenisa na boiskach 
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asfaltowych no i się grało, tak. Natomiast ta nawierzchnia, o której mówił tutaj Pan Naczelnik 

Orłowski, ona po prostu wymusi pewne, pewne jakby dyscypliny sportu, które będą mogły 

tam odbywać treningi i one nigdy nie będą typowo dostosowane do tych dyscyplin, bo ta hala 

czemuś innemu też służy. Natomiast ja nie widzę przeszkód, żeby pograć, nie wiem, czy w 

padla, czy w tenisa, czy w badmintona, czy nawet w piłkę na tej hali. Nie wiem, jakie są 

warunki dokładnie techniczne, bo nie pamiętam w tej chwili, nie wiem, czy Pan Naczelnik 

tutaj pamięta, jaka jest wysokość tej sali, tej hali, czy kubatura? Natomiast do uprawiania 

amatorskiego sportu powiedzmy to się będzie nadawać. Zresztą muszę państwu powiedzieć, 

bo ja też sobie pojechałem i byłem w Jarocinie i byłem w Kostrzynie i w Kórniku i po prostu 

no sytuacja wygląda właśnie w ten sposób, że starają się jakby te samorządy też znaleźć 

sposób zagospodarowania tych hal najlepszy możliwy, czyli tak żeby służyły mieszkańcom i 

żeby można było uprawiać te dyscypliny sportu, ale to oczywiście nie są hale dedykowane 

typowo tym dyscyplinom, więc rozgrywek pewnie jakiś na poziomie tam powiedzmy 

ogólnopolskim czy europejskim rozgrywać tam pewnie nie będzie można. Natomiast jeśli 

chodzi o takie kwestie treningowe, to jak najbardziej, bo taka jest jakby idea też tego miejsca. 

Dlatego też zdecydowaliśmy się na halę, a nie boisko przykryte plandekom , bo mogliśmy 

takie lodowisko wybudować, ale idea jakby była zupełnie inna, żeby zmniejszyć bardzo 

mocno zużycie energii, no bo wiecie Państwo, że na dzień dzisiejszy raczej nic nie wskazuje 

na to, że ta energia będzie tańsza, tylko raczej będzie droższa. I taka była tutaj idea tego, że 

wnioskowaliśmy o pieniądze na coś co i tak już mamy, bo my po prostu to lodowisko 

mieliśmy i ta oferta jakby dla mieszkańców ona już jest od kilku lat. Mieszkańcy jakby też 

chętnie z tego korzystają, bo widzimy ile tych wejść na lodowisko jest. 

Radny Grzegorz Budasz. Jeśli można? 

Przewodniczący Rady Adam Wójkiewicz. Może zanim ad vocem, to pan Michał Orłowski 

dopowie nam o gabarytach hali. 

Michał Orłowski - Naczelnik Wydziału Inwestycji i Zamówień. Szanowni Państwo, 

budynek, o którym mówimy praktycznie składa się z kilku części. Jest tutaj część główna, 

czyli ta sala sportowa, oprócz tego tam jeszcze jest portiernia, jest tam w sumie paręnaście 

pomieszczeń technicznych, jest duża część magazynowa na pojazd Rolbę i tak dalej. Także w 

tej chwili z tego co pamiętam, bo mówimy na razie o pewnej koncepcji, bo to co jest dzisiaj 

jakby przedmiotem naszego zamówienia, jest to program funkcjonalno-użytkowy, PW, który 

jakby określa nasze ogólne wizje tego obiektu. Szczegóły będą określane teraz, na zasadzie 

tutaj już i na etapie już projektu z wybranym wykonawcą. Czyli po prostu tutaj to się jeszcze 

może zmienić. Niemniej tak ogólnie to sala, o której mówimy, czyli ta powiedzmy sobie sala 

lodowiska, to jest około 2200 m3 kubatury. Jak pamiętam, wysokość jest podobna do hal 

sportowy, czyli tam ma minimum 5 metrów. Także tyle, co w tej chwili pamiętam tutaj z 

głowy. Chciałbym tu jeszcze ewentualnie dodać, że z uwagi właśnie na to, że to będzie jednak 

obiekt energochłonny, jest tam zaprojektowane ogrzewanie na zasadzie pompy ciepła 

wspomaganej fotowoltaiką. Czyli tak czy owak mamy tutaj te elementy energooszczędne, tak 

czy siak. Co do kosztów, o które pan pytał, na dzień dzisiejszy już co mogę bardziej 

szczegółowo sprecyzować, czyli w sumie jeżeli mamy dzisiaj obiekt wartości około tutaj 936 

tysięcy złotych, dofinansowanie z Ministerstwa Sportu to jest 697 tysięcy, czyli praktycznie 

mamy około 80 procent dofinansowania. Wkład własny to jest tylko 238 tysięcy. Także takie 

są koszty na dzień dzisiejszy już po przetargu. Prawdopodobnie to się uda w tym temacie tutaj 

wykonać. Na ten rok są przewidywane przede wszystkim te prace projektowe, bo tak jak Pan 

mówił, ten projekt będzie bardzo istotny. Wiemy z doświadczenia, że formuła „Zaprojektuj i 

wybuduj” tutaj jest otwartą i najbardziej, że tak powiem, tutaj problemowa w tym temacie i to 

jest jakby temat na ten rok. Roboty, mi się wydaje, że powinny się jakby tutaj rozpocząć po 

zakończeniu tej procedury pozwoleń na budowę, gdzieś z końcem tego roku i przez zimę 
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pewnie będą tutaj pierwsze prace, które mają się zakończyć sukcesem praktycznie za rok 

około września. Dziękuję. 

Radny Grzegorz Budasz. Mam jeszcze jedno pytanie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz. Proszę bardzo, Grzegorz Budasz ad 

vocem. 

Radny Grzegorz Budasz. Może do Burmistrza, czy do Pana, Panie Michale. Bo jeśli dobrze 

rozumiem, to ten sprzęt techniczny, który był pod namiotem, to my będziemy go, wbudujemy 

go w tą nową halę, tak? 

Michał Orłowski - Naczelnik Wydziału Inwestycji i Zamówień. Tak, chcieliśmy tam 

wbudować ten agregat. 

Radny Grzegorz Budasz. Tak, tak, no bo to są bardzo... 

Michał Orłowski - Naczelnik Wydziału Inwestycji i Zamówień. Ten element nie do końca 

wiemy, czy on się tutaj nam wyda. Niemniej jest taka tutaj jakby koncepcja, że tak, pewne 

elementy, które my tam mamy, powinny być też tutaj jakby wykorzystywane. Aczkolwiek 

jeżeli się nie uda, no to, to będzie temat na kolejny.... Dzisiaj mi to trudno powiedzieć, bo to 

są już sprawy dosyć techniczne, ale są założenia, że no chcemy wykorzystać istniejący 

element. 

Radny Grzegorz Budasz. No bo to już, drodzy szanowni moi koledzy, no jakby nasz wsad. 

Tylko, że tu mi mój kolega mówi, może rząd przewidział, że musimy kupić nowy. Ale jeśli 

to..... 

Radny Ireneusz Kubiaczyk. Taki energooszczędny... 

Radny Grzegorz Budasz. No, a jeśli to mamy, to, to faktycznie, bo to, to też przecież, drodzy 

Państwo, był dość spory koszt. 

Michał Orłowski - Naczelnik Wydziału Inwestycji i Zamówień. Pamiętajmy, że ten obiekt 

będzie większy teraz od tego obiektu, który mamy, będzie tutaj bardziej energochłodny. Także 

i pewnie ten agregat winien być też dostosowany do tej właściwej kubatury. 

Radny Grzegorz Budasz. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz. Dziękuję bardzo. Kolejną osobą jest 

Artur Forycki, proszę bardzo. 

Radny Artur Forycki. Bardzo dziękuję. Panie Przewodniczący, Pani Burmistrz, Panowie 

Burmistrzowie, Wysoka Rada, Szanowni Państwo. Też w temacie właśnie planu budowy 

rolkowiska - lodowiska. Rozumiem, że jeżeli teraz jesteśmy na etapie planowania, przetarg, to 

tak naprawdę jakby się tak zastanowić, obiekt może służyć nie tylko sportowi, ale również 

kulturze, bo myślę, że również będzie możliwość, że podmiot jakiś zewnętrzny w okresie, 

kiedy nie będzie lodowiska, będzie mógł wynająć, zorganizować koncert jakikolwiek, jeżeli 

obiekt będzie spełniał oczywiście odpowiednie wymogi ze względu bezpieczeństwa. Druga 

sprawa, mamy bardzo, bardzo w Środzie rozwija się, że tak powiem aktywność fizyczna, 

zajęcia fitness. Wiemy, że jeden z podmiotów organizuje takie mityngi, więc wydaje mi się, 

że też wspaniałe miejsce w przyszłości, dużo miejsca na przeprowadzenie takich mityngów, 

na takie spotkania, co bardzo cieszy się dużą popularnością i wydaje mi się, że również ten 

obiekt by się na to jak najbardziej sprawdził. I chciałem tylko zapytać, czy jeśli mówimy o 

lodowisku, czy przewidziana jest tam jakakolwiek trybuna, chociaż taka dwurzędowa po 

jednej ze stron, że rodzice, którzy będą przychodzili, będą mogli sobie spocząć, popatrzeć jak 

dzieci sobie jeżdżą, uczą się techniki, czy nawet ewentualnie może w przyszłości jakaś 

drużyna hokejowa wewnętrzna będzie chciała się zawiązać. W Poznaniu jest, bawią się, 

uprawiają ten sport w okresie zimowym, więc pod kątem technicznym, jeśli mowa o 

lodowisku, to chciałem właśnie zapytać pod tym kątem, jeśli chodzi o tą trybunę, która 

również miałaby swoje zastosowanie i przydałaby się przy innych aktywnościach. Uważam, 

że byłoby to atrakcyjne i należy również jeszcze zwrócić uwagę na jedną rzecz, że budowa 

oświetlenia, które również mogło by być wykorzystane przy… jak przed chwilą 
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wspomniałem, przy innych aktywnościach, a nie tylko przy hokeju, czy przy rolkach. Więc 

żeby na to również zwrócić uwagę, zastanowić się, pochylić się nad tym, by faktycznie nie 

tyle co sport, bieganie, koszykówka, tenis, lodowisko, ale również może kultura by tam 

zawitała i jakieś masowe imprezy mogłyby się tam również odbywać, gdyż nie zawsze mamy 

w naszych obiektach gminnych aż tyle miejsca, a wydaje mi się, że byłoby to coś fajnego jako 

taka alternatywa. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz. Dziękuję. Pan Michał Orłowski 

zgłaszał chęć. 

Michał Orłowski - Naczelnik Wydziału Inwestycji i Zamówień. Szanowni Państwo, 

jeszcze raz. Co do trybuny, jeżeli tutaj mamy na uwadze trybunę jako obiekt kaskadowy, to 

raczej nie. Raczej nie tego typu tutaj obiektu z uwagi na teren, który tutaj jest dostępny i na 

przestrzeń tutaj takiego rozwiązania nie przewidujemy. Jest przewidziana tutaj przestrzeń dla 

publiki wokół band. Wokół band, tak, i takie coś absolutnie jest, że można przechodzić, 

można patrzeć, tam jest pamiętam, że około chyba od dwóch do trzech metrów tutaj 

przestrzeni przejścia i że każdy będzie mógł przejść i sobie oglądać. Ale nie mówimy o 

trybunach na zasadzie obiektu, tutaj takich krzesełek piętrowych czy też w kaskadzie. 

Radny Artur Forycki. Przepraszam, można? Czyli nie jest przewidziane, czy nie można 

zrobić przykładowo chociaż dookoła po jednym rzędzie ławek? 

Michał Orłowski - Naczelnik Wydziału Inwestycji i Zamówień. Powiem tak.... 

Radny Artur Forycki. Czy to nie zamyka furtki, że jest to przyszłościowo możliwe do 

zrealizowania? 

Michał Orłowski - Naczelnik Wydziału Inwestycji i Zamówień. No jest to temat, dosyć 

ciekawe pytanie tutaj od Pana. Niemniej ta przestrzeń, wszystko jest uwarunkowane tą 

przestrzenią, która jest od bandy do ściany zewnętrznej..... 

Radny Artur Forycki. No jeżeli Pan mówi o trzech metrach, to można powiedzieć, 

przepraszam, że.... 

Michał Orłowski - Naczelnik Wydziału Inwestycji i Zamówień. Czy zamontowanie tam 

trybuny będzie normatywne w stosunku dla bezpieczeństwa i dla możliwości przejścia 

bezpiecznego wokół band lodowiska. 

Radny Artur Forycki. No myślę, że gdyby nawet jeden rząd powstał dookoła, to tam się 

trochę ludzi może zmieścić, a bezpieczeństwo te trzy metry to jest dość sporo, że nawet 

przechodząc to by jakoś może nie kolidowało. Tak tylko mówię, może się skłonić ku temu, by 

to rozważyć. Dziękuję bardzo Panie Michale. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz. Dziękuję. Czy ktoś z pań albo panów 

radnych chciałby zabrać głos jeszcze? A czy ktoś z publiczności chciałby zabrać głos? Nie 

widzę, zatem drodzy państwo zamykam XII sesję Rady Miejskiej w Środzie Wielkopolskiej. 

Dziękuję bardzo. [niezrozumiałe] Przepraszam bardzo, nie widziałem zgłoszenia, no jednak 

musimy wrócić. Okej. Proszę włączyć mikrofon i przedstawić się. Tak, przepraszam bardzo, 

cofnijmy ten punkt zamknięcia, bo nie widziałem zgłoszenia. Po prostu pan za późno się 

zgłosił. Także proszę bardzo. Proszę przedstawić się i udzielam panu głosu. 

Pan Adam Białecki - mieszkaniec Środy Wielkopolskiej. Adam Białecki, mieszkam na 

ulicy Chudoby. Jestem mieszkańcem Środy od 25 lat i pierwszy raz jestem tutaj wśród 

zarządzających miastem. Żałuję dzisiaj, że tak zrobiłem pisząc do państwa pisma zamiast się 

znaleźć na sesji. Moje zapytanie wiąże się z sytuacją, która wynika z faktu, że mieszkam na 

opuszczonej chyba przez gospodarzy miasta dzielnicy. To jest ulica Chudoby z 

Kochanowskiego, gdzie nie ma chodników, gdzie dzieci idące do szkoły, czy wracające z 

dziadkami z działek drepczą po jezdni, po której przemieszcza się ciężki sprzęt. Tak to 

wygląda. Poprzedni panowie zarządzający tym miastem, które osiągnęło dużo, mówię 

obiektywnie, bo to miasto rozwinęło się fajnie, ale w tym miejscu obiecano wiele zmian. 

Niestety albo środki finansowe, albo po prostu inne plany spowodowały, że stanęło to na 
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niczym. Mieszkam w miejscu, gdzie ulica Chudoby i ulica Kochanowskiego dochodzi do 

przejazdu kolejki wąskotorowej w stronę tzw. Zakola i tam właśnie jest tak smutno. Obok jest 

stacja transformatorowa, obok której zrobiono sobie taki szalet przy okazji, bo po prostu jest 

takie to trochę bezpańskie. Jak pytałem włodarzy firmy Enea, no to takie odpowiedzi były 

różne. Jak wygląda sytuacja. Zostałem, wracając do tematu, dostałem policzek w tamtym 

roku, bo jak prosiłem o pomoc panów zarządzających gospodarką komunalną, żeby mi 

pomogli z utrzymaniem zieleni, to Pani Starościna pomogła nam w tym temacie, że 

przyjechali panowie i w 8 dni zniszczyli to, co rosło przez lat 20. Teraz rośnie tam trawa, 

którą przedwczoraj sam skosiłem, no bo niestety miasto nie ma czasu na skoszenie trawy, a 

trawa miała już prawie pół metra wysokości. I tak, czuję taki żal, że jest coś nie tak w którymś 

momencie. Nie wiem, może należałoby, żeby Państwo znaleźli sobie czas wycieczki, przeszli 

tymi ulicami właśnie czasami, rozglądając się jak ci ludzie mieszkają, bo część tych 

mieszkańców się nie buntuje. Nie buntuje się, a wynika to z tego, że... a, i tak nic nie 

zmienimy, a, niech se jeżdżą i tak po kolei. Mówiono mi, że wie pan, posadził pan wysokie 

żywopłoty, to był problem wielkiej widoczności. Dobrze, wycięto to i po iluś dniach stłukły 

się osobowe samochody, mimo tego, że wycięto. To przypadek jest, zieleń jest dla ludzi. 

Jeżeli ja coś robiłem i tylko poprosiłem, żeby mi kilka razy w roku ktoś pomógł, żeby z 

Komunalki przyjechali i pozbierali te wielkie gałęzie, żebym ja nie ciął tymi nożycami na 

drobne, żeby w ten worek włożyć, to tak trochę boli, że moja siwizna jest taka traktowana z 

boku. Jesteście Państwo młodsi, spróbujcie coś temu miastu zaradzić, które jest fajne, bo jeśli 

idzie nawet o taką zieleń, porobione są fajne ronda, ale nie wiem, kto wpadł na pomysł, żeby 

na tym rondzie rosły krzaki wysokości metra, żebym ja nie widział, co się dzieje na drugiej 

stronie tego ronda. Jako kierowcy widzimy, że to nie jest problem. Nie będę się rozgadywał. 

Myślę, że znajdę chęć, jeśli nie zostanę przez państwa skrytykowany i będę przychodził na 

kolejne wasze spotkania, bo wiem, że chcecie, żeby było jak najlepiej. Życzę wszystkim 

zdrowia i radości i niech spełniają się każdego marzenia. Moja prośba jest, zapraszam do 

siebie na Chudoby 14. Proszę, wypijemy wspólnie kawę, porozmawiamy, jak można pomóc, 

żeby zrobić chodnik tym idącym tam dzieciom, żeby nie doszło do smutku wynikające z tego, 

że te ciężkie ciężarówki niemające ograniczenia, jeżdżące po tej drodze, jednak chodnik, 

krawężnik powoduje , że ta ciężka ciężarówka nie wjedzie tak od razu i nie zrobi krzywdy. 

Wszystkiego dobrego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz. Bardzo dziękuję. No i właściwie 

chciałbym poprosić pana Michała Orłowskiego o udzielenie takiej małej odpowiedzi, czy w 

ogóle albo krótkiej nawet dla nas, jak to wygląda w planach i ujęciu tego obszaru Środy, jeśli 

chodzi o inwestycje. 

Michał Orłowski - Naczelnik Wydziału Inwestycji i Zamówień. Muszę powiedzieć tak, 

Proszę Państwa, że po części zgadzam się z tym, co tutaj mówił Pan mieszkaniec. Temat ulicy 

Chudoby jest nam znany i powiem szczerze, że my tutaj cały czas staramy się cokolwiek tutaj 

w tym temacie zrobić. Pamiętajmy, że w sumie ostatnim czasem pojawiła się tam nowa 

kanalizacja, nowe nawierzchni na ulicy choćby tutaj Kochanowskiego, Chudoby itd. 

Faktycznie jest taka sytuacja, że na pewnym odcinku ulicy Chudoby pomiędzy, przepraszam, 

na ulicy Kochanowskiego pomiędzy ulicą Chudoby a Jackowskiego, tam rzeczywiście tego 

chodnika nie ma. Myślę, że za zgodą tutaj Burmistrza i Rady, można przyjąć tutaj, że ze 

środków, które mamy w tym roku jakby przygotowane na chodniki tutaj, ten element się 

może pojawić i się winien pojawić i tutaj nie ukrywam, że już nawet wcześniej o tym temacie 

wiedziałem i tutaj przygotowałem nawet pewne rozwiązania. Jest to odcinek niedługi, bo w 

sumie ma około 130 metrów i jeżeli tutaj będzie taka wola tutaj Państwa radnych, myślę, że 

temat mógłby być jak najszybciej z naszej strony tutaj załatwiony. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz. Dziękuję bardzo. Właściwie 

przypuszczam, że wszyscy jesteśmy za. Natomiast ja proponuję, bo właśnie patrzę tutaj w 
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skład Komisji Budżetu i Inwestycji, proponowałbym taką komisję w plenerze w terenie u 

pana Adama, żebyśmy zobaczyli jak to wygląda i oszacowali co tak naprawdę jest tam do 

zrobienia i czy ten chodnik akurat w tym roku mielibyśmy możliwość zrealizować. Także 

wydaje mi się, że tutaj będę kierował prośbę do Pana Przewodniczącego Komisji Artura 

Foryckiego o zorganizowanie takiego spotkania. I pan Artur Forycki chciał zabrać głos, 

dlatego udzielam głosu. 

Radny Artur Forycki. Panie Przewodniczący, Pani Burmistrz, Panowie Burmistrzowie, 

Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Panie Adamie, ja pozwolę sobie po sesji, by pan chwilkę 

został, wymienimy się kontaktem i jak najbardziej jesteśmy na etapie planowania, planowania 

spotkań na ten rok w ramach Komisji i myślę, że nawet jako jedno z pierwszych zrobimy 

sobie posiedzenie Komisji Budżetu i Inwestycji i spotkamy się, tak jak tutaj Pan 

Przewodniczący zaproponował, bo tego typu spotkania, czy komisje plenerowe są jak 

najbardziej u nas praktykowane i one dużo wnoszą, bo nasza wyobraźnia i otoczenie, które 

możemy zobaczyć jest zaspokojona i możemy się pochylić wtedy również z 

przedstawicielami Gminy, czy Pan Naczelnik Michał Orłowski, zaprosimy również jeszcze 

kilka osób, tak żebyśmy się spotkali i wtedy się wymienimy kontaktem w celu umówienia 

konkretnego spotkania. Bardzo dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz. Dziękuję bardzo. Właściwie 

ponawiam jeszcze pytanie, bo ostatnio zamknąłem sesję przedwcześnie. Natomiast czy ktoś z 

państwa obecnych na publiczności chciałby zabrać głos? Nie widzę. Zatem zamykam XII 

sesję Rady Miejskiej w Środzie Wielkopolskiej. Dziękuję bardzo. 


